
 

Gemeente Hulst 
Postbus 49 
4560 AA Hulst 
Ter a7en8e van het College van B&W en de leden van de gemeenteraad  
 
Graauw, 22 oktober 2024 
 
BetreE: oproep (bevolkings)onderzoek naar PFAS 
 
Geacht college van B&W, geachte raadsleden, 
 
In het vlees van runderen die grazen in het natuurgebied Het Verdronken Land van 
SaeEhinge is te veel PFAS aangetroffen, tot vier keer de norm. Zowel de Provincie Zeeland 
als uw college maken zich hier zorgen over. En terecht. Want het is nogal wat dat de 
Belgische en Nederlandse voedselautoriteiten de verkoop van dit vlees hebben verboden. 
Maar er is meer langs de Westerscheldekust aan de hand. Een houder van hobbykippen in 
een Hulsters buurtschap langs de Westerschelde heeE de eieren van zijn kippen op PFAS 
laten testen. Die eieren beva7en 8en keer meer PFAS dan is toegestaan. 
 
Het Verdronken Land van SaeEinghe is een waardevol gebied (Natura2000) en trekt 
jaarlijks 8enduizenden bezoekers. Het natuurbeheer met schapen en runderen is een 
belangrijke ac8viteit voor de pachters en de terreinbeheerder Het Zeeuwse Landschap. 
Als natuurbeheer door begrazing niet meer mogelijk is omdat economische kansen 
wegvallen als gevolg van te hoge PFAS-waarden, is dat een verlies voor de streek en 
iedereen die bij het gebied is betrokken.  
 
De SP waarschuwt al jaren voor de gevolgen van PFAS voor dier, mens & natuur en heeE 
al een paar keer om grootschalige onderzoeken gevraagd. Toen de discussie speelde of de 
Hedwigepolder onder water gezet moest worden met PFAS vervuild Scheldewater, 
hebben we steeds gevraagd naar het gezondheidsrisico voor de dieren die in dat gebied 
leven. Nooit is er een onderzoek ingesteld.  
 
Nu de PFAS problema8ek zichtbaar is geworden in Het Verdronken Land van SaeEinghe 
dringen wij er opnieuw op aan dat uw college en de raad zich inspannen om zo snel als 
mogelijk een onderzoek in te laten stellen naar de gezondheid van de dieren langs de 
Westerscheldekust, te beginnen in Het Verdronken Land; gevolgd door onderzoek in 
andere Natura-2000 gebieden in de gemeente Hulst.  

  



 

Het is van belang om te weten welke gevolgen de PFAS-concentra8es hebben op de 
gezondheid van al de daar levende dieren, dus inclusief de in de natuurgebieden 
verblijvende vogels. En vergeet hierbij de hobbykippen niet. Het is nu niet mogelijk voor 
hobbykiphouders om de eieren van hun kippen op een laagdrempelige manier op PFAS te 
laten testen.   
 
Een onderzoek naar de gezondheid van de dieren alleen is niet voldoende. We roepen u 
op om samen met de Provincie de GGD en RIVM te bewegen een grootschalig, 
laagdrempelig bevolkingsonderzoek te laten doen naar het PFAS-gehalte in het bloed van 
mensen die in de gemeente Hulst langs de Westerschelde wonen. Een onderzoek waaraan 
inwoners van de gemeente op vrijwillige basis kunnen meedoen. Zolang dat onderzoek 
niet is gestart, is er de mogelijkheid dat de Provincie Zeeland gra8s zelEests aanbiedt aan 
mensen die alvast hun bloed willen laten onderzoeken of werk in de kernen samen met de 
prikposten van ZorgSaam. Zodat mensen die dat nu al willen op een laagdrempelige 
manier hun PFAS-bloedwaarden kunnen laten testen.  
 
De 8jd van zorgen maken is voorbij. Het is 8jd voor ac8e. Onze frac8e in de Provincie 
Zeeland heeE inmiddels via schriEelijke vragen opnieuw het belang van 
(bevolking)onderzoek naar PFAS benadrukt. We roepen u op om uw poli8eke 
bondgenoten in Provinciale Staten te vragen hetzelfde te doen zodat we provinciaal en 
lokaal samen kunnen optrekken in het belang van een schone, gezonde leefomgeving voor 
mens en dier. 
 
Mogen wij op uw college en de raad rekenen? 
 
Vriendelijke groet, 
 

 
 
Patrick Keizer 
Voorzi7er SP-afdeling Hulst 


